
СОВЕТОТ  НА  СОНК  ДОНЕСЕ
ЗАКЛУЧОЦИ  ЗА  РЕФОРМИТЕ  ВО
ОБРАЗОВАНИЕТО  И  КАРИЕРНИОТ
РАЗВОЈ

ОДРЖАНА 24-ТА СЕДНИЦА НА СОВЕТОТ НА СОНК

На 12-01-2021 година Советот на СОНК, во проширен состав, on-
line ја одржа својата 24-та редовна седница, на која што беа
разгледани повеќе прашања за актуелни состојби во детските
градинки, основното, средното, високото образование и наука,
како и културата.

Како дел од активностите на СОНК, кои беа предмет на расправа
во синдикалните организации на СОНК во основните училишта,
секако и како една од актуелните теми беше Нацрт-Концептот за
реформи  во  основното  образование.  Советот  на  СОНК,  по
опширната расправа темелејќи ја на доставените записници од
синдикалните организации, констатира дека СОНК ја поздравува
иницијативата за реформирање на образованието и смета дека
истата е неопходна, но избрзана, без создавање на неопходни
услови  за  непречено  одвивање  на  истата,  без  претходнo
отстранување на слабостите за нејзино успешно реализирање и со
многу неодговорени прашања и детали во самиот документ Нацрт-
Концепт за реформи во основното образование.

Од погоре наведените причини, Советот на СОНК донесе заклучок,
во интерес на поуспешно реформирање на основното образование,
дека треба оваа иницијатива да се одложи или да се спроведат
пилот училишта во кои би се отпочнала истата и врз основа на
резултатите во тие училишта да се детектираат и отстранат
евентуалните слабости, да се констатираат добрите страни, а
потоа да се преземат чекори за спроведување на реформите.

На оваа седница Советот на СОНК го отвори и прашањето околу
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веќе објавениот јавен повик за кариерен развој на наставниците
во основно образование, поточно за наставници ментори. И по
однос  на  ова  прашање,  членовите  на  Советот  на  СОНК   го
поздравуваат овој чекор на МОН, што впрочем е и заложба на
СОНК  уште  со  потпишаните  колективни  договори  во  кои  се
предвидени напредувања на наставниот кадар, но смета дека е
избрзан чекор, без доволен временски период за аплицирање,
дискриминаторски  во  однос  на  наставниците  во  средното
образование. Исто така, спротивен  на Правилникот за начинот
на формирање на комисиите и нивниот број, проценување  на
пристигнатите  апликации  и  документација  на  наставниците  за
стекнување на звањето наставник-ментор и наставник-советник,
бодирањето на кандидатите, ранг листата, како и начинот на
работењето на комисиите.

Советот на СОНК, по однос на овие две многу важни прашања,
донесе заклучок дека истите треба да се преточат во документ,
кој ќе биде доставен до министерот за образование, а во исто
време да се побара и работна средба, на која ќе  се пренесат
ставовите на СОНК.

Дел  од  членовите  на  Советот  го  отворија  и  прашањето  за
зголемување на работното време на воспитувачите и негувателите
во некои градинки односно работно време во група со деца.
Заклучокот  беше  дека  треба  што  поскоро  да  се  искористат
правните механизми за одбрана на правата на работниците.

Советот на СОНК беше информиран од страна на претседателот
дека Колективниот договор за високо образование и наука е во
завршна фаза на изработка и се очекува истиот да биде потпишан
во најскоро време.

Заклучоците кои се испратени до МОН може да ги погледнете
тука.

 

http://sonk.org.mk/wp-content/uploads/2021/01/ЗАКЛУЧОЦИ-24-седница-на-Совет-на-СОНК.pdf


ОДДРЖАНА ДЕВЕТАТА СЕДНИЦА НА
СОВЕТОТ НА СОНК

СОНК ВО ПОДГОТОВКИ ЗА ПРОТЕСТ
На  23-ти  декември  2017  година,  Советот  на  СОНК  ја  оддржа
деветтата  редовна  седница  на  Советот  на  СОНК  во  проширен
состав, претседателите и секретарите на регионалните одбори на
СОНК, на која на дневен ред беа планирања на активности на
СОНК за најавениот протест во рамките на КСС. На седницата
беше поканет и присуствуваше претседателот на Конфедерацијата
на слободни синдикати на Македонија – КСС, Благоја Ралповски.

Имено, по иницијатива на Извршниот одбор на КСС, на седницата
на Конференцијата на КСС оддржана на  21-12-2017година , каде
што СОНК како грански синдикат партипицира со 14 членови,
донесе  Одлука,  патем  да  споменеме  дека  е  обврзна  за  сите
членови на гранските синдикати во КСС, за оддржување на Јавен
протест во месец јануари идната година.
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Носењето на Одлуката за оддржување на Јавен протест е од веќе
познати барања и  причини , но не е на одмет да ги споменеме :

Отпочнување на преговори и воспоставување на социјален
дијалог  со  релевантните  репрезентативни  синдикати  во
државата;
Преговори  за  најавеното  селективно  зголемување  на
платите за 5% во октомври идната година во одредени
дејности  во  Јавниот  сектор,   кое  ќе  доведе  до
дискриминација  на  останатите  сектори;
Отпочнување на преговори за зголемување на платите на
вработените во јавната администрација, јавните установи,
јавните претпријатија и акционерските друштва во државна
сопственост  и  усогласување  на  потпишаните  важечки
колективни договори, соодветно на процентот создаден со
зголемување  на  висината  на  минималната  плата
(зголемување на соодветен процент по различни сектори);
Итно отпочнување на преговори за измени и дополнувања на
општиот колективен договор за јавен сектор во врска со
следните предлог – измени:

Регрес за годишен одмор за вработените во јавен сектор
во  висина  од  најмалку  60%  од  основицата,  под  услов



работникот да работел најмалку 6 месеци во календарската
година кај ист работодавач. Со колективен договор на
ниво  на  дејност  или  колективен  договор  на  ниво  на
работодавач може да се утврди регрес за годишен одмор во
поголем  износ  од  износот  утврден  со  овој  колективен
договор.
Одредба во која Владата ќе има обврска при секое носење
на буџетот на РМ да изврши усогласување на платите во
јавниот сектор со репрезентативните синдикати;
Зголемување на надоместокот за минат труд по примерот на
соседните земји односно зголемување на плататата секоја
година за соодветен процент и тоа:

– од 1 до 10 год. работен стаж за 0,5 проценти

– од 11 до 20 години работен стаж за 0,75 проценти

– над 21 година работен стаж за 1 процент

За вработените во јавен сектор кои работат и во сабота
со цел надополнување на работните саати, намалување на
нивното работно време во текот на работната недела.
На вработените во јавниот сектор кои имаат повеќе од 150
работни часа подолго од полното работно време кај истиот
работодавач на годишно ниво, да им се исплати бонус во
висина  од  една  просечна  плата  во  Републиката  (13та
плата).

Во  вториот  дел  на  седницата  беше  поканет  и  присуствуваше
правниот застапник на СОНК, Ванчо Шехтански, кој даваше правни
совети за постапките по однос на прашања од работен однос за
поединечни и групни проблеми со кои се соочува членството на
СОНК  со  посебен  акцент  за  можноста  за  трансформација  на
работни договори од определено на неопределено време после 2
години работен стаж . Во овој дел на седницата беа отворени и
други прашања од тековното работење на Советот на СОНК.



СОНК УПАТИ БАРАЊЕ ДО МОН ЗА
ОСТВАРУВАЊЕ НА РАБОТНА СРЕДБА
По остварената работна средба со министерот за образовани и
наука, г-ѓа Мила Царовска и претседателот на СОНК, г-дин Јаким
Неделков, беше договорено СОНК да изготви барања за актуелни
прашања и проблеми во сферата на образованието, на сите нивоа.

На  ден  14.09.2020  година,  СОНК  достави  Барање  до  МОН  за
оствaрување на работна средба, кое може да го погледнете тука.

Среќна учебна година
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ЈАВЕН ПОВИК за ангажирање на
експерт  за  анализа  на
состојбите  со  безбедност  и
здравје  при  работа  во
дејностите  на  образование,
наука и култура, познавање на
стандардите  за  БЗР  и  нивна
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примена  во  институциите  од
споменатите  дејности  во
Република Северна Македонија
Самостојниот  синдикат  за  образование,  наука  и  култура  на
Република Македонија за потребите на проектот ,,Безбедност и
здравје  при  работа  во  дејностите  на  образование  и  наука”
објавува Јавен повик за ангажирање на експерт за анализа на
состојбите со безбедност и здравје при работа во дејностите на
образование, наука и култура, познавање на стандардите за БЗР
и нивна примена во институциите од споменатите дејности во
Република Северна Македонија.

Барањето  за  доставување  на  понуди  може  да  се  погледне  на
следниот линк:

Барање  за  доставување  на  понуди  за  краткорочна
експертиза  за  анализа  на  прашалник  за  потребите  на
проектот ,,Безбедност и здравје при работа во дејностите
на образование и наука”, референтен број на проектот
(0302-15/19)

 

ОТВОРЕНА ПОКАНА ЗА ПРИСУСТВО
НА  СЕДНИЦАТА  НА  СОВЕТОТ  НА
СОНК
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http://sonk.org.mk/%d1%98%d0%b0%d0%b2%d0%b5%d0%bd-%d0%bf%d0%be%d0%b2%d0%b8%d0%ba-%d0%b7%d0%b0-%d0%b0%d0%bd%d0%b3%d0%b0%d0%b6%d0%b8%d1%80%d0%b0%d1%9a%d0%b5-%d0%bd%d0%b0-%d0%b5%d0%ba%d1%81%d0%bf%d0%b5%d1%80%d1%82-%d0%b7/
http://sonk.org.mk/%d1%98%d0%b0%d0%b2%d0%b5%d0%bd-%d0%bf%d0%be%d0%b2%d0%b8%d0%ba-%d0%b7%d0%b0-%d0%b0%d0%bd%d0%b3%d0%b0%d0%b6%d0%b8%d1%80%d0%b0%d1%9a%d0%b5-%d0%bd%d0%b0-%d0%b5%d0%ba%d1%81%d0%bf%d0%b5%d1%80%d1%82-%d0%b7/
http://sonk.org.mk/wp-content/uploads/2022/11/Јавен-повик-бр.-2.pdf
http://sonk.org.mk/wp-content/uploads/2022/11/Јавен-повик-бр.-2.pdf
http://sonk.org.mk/wp-content/uploads/2022/11/Јавен-повик-бр.-2.pdf
http://sonk.org.mk/wp-content/uploads/2022/11/Јавен-повик-бр.-2.pdf
http://sonk.org.mk/wp-content/uploads/2022/11/Јавен-повик-бр.-2.pdf
http://sonk.org.mk/%d0%be%d1%82%d0%b2%d0%be%d1%80%d0%b5%d0%bd%d0%b0-%d0%bf%d0%be%d0%ba%d0%b0%d0%bd%d0%b0-%d0%b7%d0%b0-%d0%bf%d1%80%d0%b8%d1%81%d1%83%d1%81%d1%82%d0%b2%d0%be-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%b5%d0%b4%d0%bd%d0%b8/
http://sonk.org.mk/%d0%be%d1%82%d0%b2%d0%be%d1%80%d0%b5%d0%bd%d0%b0-%d0%bf%d0%be%d0%ba%d0%b0%d0%bd%d0%b0-%d0%b7%d0%b0-%d0%bf%d1%80%d0%b8%d1%81%d1%83%d1%81%d1%82%d0%b2%d0%be-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%b5%d0%b4%d0%bd%d0%b8/
http://sonk.org.mk/%d0%be%d1%82%d0%b2%d0%be%d1%80%d0%b5%d0%bd%d0%b0-%d0%bf%d0%be%d0%ba%d0%b0%d0%bd%d0%b0-%d0%b7%d0%b0-%d0%bf%d1%80%d0%b8%d1%81%d1%83%d1%81%d1%82%d0%b2%d0%be-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%b5%d0%b4%d0%bd%d0%b8/


ДО  МИНИСТЕРОТ  ЗА  ОБРАЗОВАНИЕ  И  НАУКА,
АБДИЛАЌИМ АДЕМИ
До
Абдилаќим Адеми
Министер за образование и наука

Почитуван Г – дине Министер Адеми,

Со нужно почитување и со надеж дека конечно ќе прифатите да
дојдете на седница на највисокиот орган на одлучување на СОНК,
ете одлучив да Ве поканам со вака отворена покана, иако добро
знам дека тоа не е многу вообичаено. Но за жал, почитуван Г-
дине Министер, сигурно дека не е вообичаено скоро повеќе од
половина година и во истиот период кој знае колку пати, Ви
имаме  испраќано  покани  да  присуствувате  на  седниците  на
Советот и за нас од непознати причини досега не го направивте
тоа  ниту  еднаш.  Дополнително  се  чувствуваме  непријатно  и
поради фактот дека досега не добивме ниту писмен, ниту усмен
одговор на поканите.

Почитуван Г-дине Министер, втора недела огромен број на наши
членови, ама истите се и Ваши јавни службеници,се во штрајк.
Нивните  легитимни  претставници  во  Советот  на  СОНК  донесоа
Одлука  за  штрајк,  откако  членовите  претходно,  во  огромно
мнозинство, се изјаснија за Барањата и за штрајк и повеќе пати
Советот  едногласно  ги  носи  одлуките  за  продолжување  на
штрајкот, ама исто така Ве повикува итно да продолжат, поточно
да започнат преговори со Вас.

Последната Ваша изјава дека ќе продолжите да преговарате со
СОНК,  само  доколку  штрајкот  биде  прекинат,  истата  ја
коментираа многу компетенти лица како од Р. Македонија, така и
од меѓународни организации и од тие причини јас нема да се
впуштам  во  коментар  за  тоа.  Намерата  на  испраќањето  на
отворенава покана ми е многу искрена и ќе бидам исклучително
радосен доколку ја прифатите и да дојдете на седницата на
Советот во недела, на 01-02-2015 год. Пред целата јавност Ви



ветувам дека Вие ќе го имате почетното обраќање на седницата и
можноста да им објасните зошто е потребно, прво да го прекинат
штрајкот, па после да преговарате со СОНК, за веќе изречените
казни по резултатите од екстерното оценување на учениците, за
кои денес дознаваме дека е издаден налог за пресметување со
платата  за  јануари  и  зошто  толку  лесно  поминавте  преку
изјавата на првиот синдикалец за образование во Европа, кој
патем речено имаше чест и лично тоа да Ви го каже, дека тоа е
единствен случај и несреќен македонски изум.

Почитуван Министер, Ве молам, дојдете на седницата и кажете им
на тие што донесоа Одлука за штрајк, дека не им се реални
барањата за зголемување на платите, иако и Вие знаете дека се
најниски од сите европски држави, се разбира вклучувајќи ги и
сите соседни земји.

Почитуван  Г-дине  Министер,  кажете  им  исто  така,  како  се
спроведе  екстерното  тестирање,  каков  нов  квалитет  покажаа
заменските  наставници,  за  разлика  од  овие  ,,непослушни”
наставници, меѓу кои ги има и стотици и ститици со звања –
истакнат и особено истакнат просветен работник и стотици од
нив  биле  наставници  на  сите  министри,  досегашни  премиери,
претседатели на државата, универзитетски професори, пратеници,
амбасадори, познати инженери, истакнати доктори во медицината,
светски познати културни дејци… И сега, дел од нив ќе ја
завршуваат својата просветителска мисија, како казнети, што
значи лоши наставници.

Почитуван Министер, членовите на Советот од кои најголемиот
дел се наставници, исто така кажете им, како можеа да бидат
толку “наивни“ и без никаква “вистинска“причина, толку месеци
наназад и досега девет дена да бидат во штрајк, само заради
тоа на претседателот на синдикатот, кој исто така е нивни
колега  наставник,  преку  штрајк  да  му  одработат  да  биде
реизбран и тоа дури после една година.

И за жал, сосема на крај, Ви ветувам, ако навистина изнесете
аргументи со кои ќе не убедите дека сме погрешиле, што на



гарантирано право со Устав, но и вродено човечко право за
одбрана на сопственото достоинство се одваживме да побараме
нешто за што Ви ги презентиравме нашите аргументи, а досега
единствено имаме добиено одговор дека ниедно од нашите барања
не се реални, па и дури преку Ваши гласноговорници, дека се
штетни и за самите нас. Во таков случај ќе Ве испратиме со
аплауз

Почитуван  Г-дине  Министер,  Ве  молиме,  дојдете  конечно,  на
седницата на Советот на единствениот репрезентативен синдикат
за образование во Р. Македонија, што меѓу другото Ви е и
законска обврска. Искрени поздрави,

П.С. Седницата ќе се одржи на 01-02-2015 год. (недела), со
почеток во 13 часот во салата за состаноци на СОНК – пошта 2
(нова железничка станица).

Претседател,
Јаким Неделков

СОВЕТОТ  НА  СОНК  ДОНЕСЕ  И
ЕДНОГЛАСНО  ГИ  УСВОИ
ЗАКЛУЧОЦИТЕ

14-ТА РЕДОВНА СЕДНИЦА НА СОВЕТ НА СОНК

Советот на СОНК, во полн состав, на 26-10-2018 година ја одржа
својата  14-та  редовна  седница,  на  која  на  дневен  ред  беа
повеќе  актуелни  состојби  од  работењето  на  СОНК,  а  во
надлежност  на  највисокиот  орган  на  СОНК.

http://sonk.org.mk/%d1%81%d0%be%d0%b2%d0%b5%d1%82%d0%be%d1%82-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%be%d0%bd%d0%ba-%d0%b4%d0%be%d0%bd%d0%b5%d1%81%d0%b5-%d0%b8-%d0%b5%d0%b4%d0%bd%d0%be%d0%b3%d0%bb%d0%b0%d1%81%d0%bd%d0%be-%d0%b3%d0%b8/
http://sonk.org.mk/%d1%81%d0%be%d0%b2%d0%b5%d1%82%d0%be%d1%82-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%be%d0%bd%d0%ba-%d0%b4%d0%be%d0%bd%d0%b5%d1%81%d0%b5-%d0%b8-%d0%b5%d0%b4%d0%bd%d0%be%d0%b3%d0%bb%d0%b0%d1%81%d0%bd%d0%be-%d0%b3%d0%b8/
http://sonk.org.mk/%d1%81%d0%be%d0%b2%d0%b5%d1%82%d0%be%d1%82-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%be%d0%bd%d0%ba-%d0%b4%d0%be%d0%bd%d0%b5%d1%81%d0%b5-%d0%b8-%d0%b5%d0%b4%d0%bd%d0%be%d0%b3%d0%bb%d0%b0%d1%81%d0%bd%d0%be-%d0%b3%d0%b8/


На  седницата  главен  акцент  беше  ставено  прашањето  на
продолжувањето на социјалниот дијалог , по одржаните средби со
министрите  во  дејностите  што  ги  застапува  СОНК,  а  по
неизбежниот  прекин  на  истиот,  во  период  на  пред  и  по
одржувањето  на  референдумот  во  Р.Македонија.  По  опширната
дискусија, Советот на СОНК донесе заеднички став дека треба да
се донесат Заклучоци, кои ќе се испратат до сите  министри, за
продолжување на преговорите и изнаоѓање на заеднички решенија
по  однос  на  отворените  прашања  во  сите  дејности  што  ги
застапува  СОНК,  а  во  надлежност  на  СОНК,  МОН,  МТСП  и
Министерството  за  култура,  што  би  значело,  во  дејноста
детската заштита, основното, средното и високото образование,
науката и во културата.

Советот на СОНК, по однос на ова прашање, едногласно ги донесе
следните Заклучоци.

СОНК  на  своите  членови  и

http://sonk.org.mk/wp-content/uploads/2018/10/Заклучоци-14-седница..pdf
http://sonk.org.mk/%d1%81%d0%be%d0%bd%d0%ba-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%b2%d0%be%d0%b8%d1%82%d0%b5-%d1%87%d0%bb%d0%b5%d0%bd%d0%be%d0%b2%d0%b8-%d0%b8-%d0%bf%d1%80%d0%b8%d1%98%d0%b0%d1%82%d0%b5%d0%bb%d0%b8-%d1%81%d0%b8%d0%bd-2/


пријатели  синдикалци  им  ја
честита  претстојната  2020
година  и  им  посакува  добро
здравје, многу среќа, успех и
благосостојба

ВЕСТА  ЗА  ШТРАЈКОТ  НА  СОНК
ПРЕКУ ETUCE ДО ЦЕЛА ЕВРОПА
Веста за генералниот штрајк на СОНК е објавена на официјалната
веб  страна  на  Европската  конфедерација  на  синдикати  за
образование (ETUCE).

„Штрајкот е секогаш последното средство кога преговорите не
успеваат“ – подвлекуваат од ETUCE и упатуваат загриженост за
тековните  преговори  и  решавање  на  проблемот  меѓу  СОНК  и
Владата.

Објавата можете во целост да ја прочитате на следниот линк.

УЧЕСТВО  НА  СОНК  НА

http://sonk.org.mk/%d1%81%d0%be%d0%bd%d0%ba-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%b2%d0%be%d0%b8%d1%82%d0%b5-%d1%87%d0%bb%d0%b5%d0%bd%d0%be%d0%b2%d0%b8-%d0%b8-%d0%bf%d1%80%d0%b8%d1%98%d0%b0%d1%82%d0%b5%d0%bb%d0%b8-%d1%81%d0%b8%d0%bd-2/
http://sonk.org.mk/%d1%81%d0%be%d0%bd%d0%ba-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%b2%d0%be%d0%b8%d1%82%d0%b5-%d1%87%d0%bb%d0%b5%d0%bd%d0%be%d0%b2%d0%b8-%d0%b8-%d0%bf%d1%80%d0%b8%d1%98%d0%b0%d1%82%d0%b5%d0%bb%d0%b8-%d1%81%d0%b8%d0%bd-2/
http://sonk.org.mk/%d1%81%d0%be%d0%bd%d0%ba-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%b2%d0%be%d0%b8%d1%82%d0%b5-%d1%87%d0%bb%d0%b5%d0%bd%d0%be%d0%b2%d0%b8-%d0%b8-%d0%bf%d1%80%d0%b8%d1%98%d0%b0%d1%82%d0%b5%d0%bb%d0%b8-%d1%81%d0%b8%d0%bd-2/
http://sonk.org.mk/%d1%81%d0%be%d0%bd%d0%ba-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%b2%d0%be%d0%b8%d1%82%d0%b5-%d1%87%d0%bb%d0%b5%d0%bd%d0%be%d0%b2%d0%b8-%d0%b8-%d0%bf%d1%80%d0%b8%d1%98%d0%b0%d1%82%d0%b5%d0%bb%d0%b8-%d1%81%d0%b8%d0%bd-2/
http://sonk.org.mk/%d1%81%d0%be%d0%bd%d0%ba-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%b2%d0%be%d0%b8%d1%82%d0%b5-%d1%87%d0%bb%d0%b5%d0%bd%d0%be%d0%b2%d0%b8-%d0%b8-%d0%bf%d1%80%d0%b8%d1%98%d0%b0%d1%82%d0%b5%d0%bb%d0%b8-%d1%81%d0%b8%d0%bd-2/
http://sonk.org.mk/%d0%b2%d0%b5%d1%81%d1%82%d0%b0-%d0%b7%d0%b0-%d1%88%d1%82%d1%80%d0%b0%d1%98%d0%ba%d0%be%d1%82-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%be%d0%bd%d0%ba-%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%ba%d1%83-etuce-%d0%b4%d0%be-%d1%86%d0%b5%d0%bb/
http://sonk.org.mk/%d0%b2%d0%b5%d1%81%d1%82%d0%b0-%d0%b7%d0%b0-%d1%88%d1%82%d1%80%d0%b0%d1%98%d0%ba%d0%be%d1%82-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%be%d0%bd%d0%ba-%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%ba%d1%83-etuce-%d0%b4%d0%be-%d1%86%d0%b5%d0%bb/
https://www.csee-etuce.org/en/news/member-organisations/4825-north-macedonia-1st-day-of-strike-for-higher-salaries-and-better-working-conditions-for-teachers
http://sonk.org.mk/%d1%83%d1%87%d0%b5%d1%81%d1%82%d0%b2%d0%be-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%be%d0%bd%d0%ba-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%bf%d0%b5%d1%86%d0%b8%d1%98%d0%b0%d0%bb%d0%bd%d0%b0-%d0%ba%d0%be%d0%bd%d1%84%d0%b5%d1%80%d0%b5/


СПЕЦИЈАЛНАTA  КОНФЕРЕНЦИЈА  НА
ETUCE ВО ЛИЕЖ
На  5  и  6  јули  2022  година,  во  Лиеж,  Белгија,  се  одржа
Специјална конференција на ETUCE на тема: „Мобилизирање за
квалитетно образование“ (“Mobilising for Quality Education”).

Во  текот  на  Конференцијата,  претставниците  на  синдикатите,
членки на ETUCE, се сретнаа и дебатираа на оваа тема, со цел
зајакнување  на  солидарноста  помеѓу  наставниците  и  другите
вработени во образованието низ Европа.

На  конференцијата  беа  усвоени  Предлог-резолуцијата  за
Синдикалниот ангажман и активност во Европа: „Мобилизирање за
квалитетно јавно образование, за придобивките на учениците и
подобрување на статусот на наставниците и целиот образовен
кадар“, како и „Мировната резолуција за Украина“.

Самостојниот  синдикат  за  образование,  наука  и  култура  на
Република Македонија – СОНК го претставуваа Претседателот на
СОНК, Јаким Неделков и Лена Спасеновска Поповска, член на
Советот на СОНК.

По усвојувањето на нацрт-документот: „Подигнување на статусот
и подобрување на атрактивноста на наставничката професија“, во
името на Претседателот на СОНК, Јаким Неделков, до присутните
се обрати Лена Спасеновска Поповска.

http://sonk.org.mk/%d1%83%d1%87%d0%b5%d1%81%d1%82%d0%b2%d0%be-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%be%d0%bd%d0%ba-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%bf%d0%b5%d1%86%d0%b8%d1%98%d0%b0%d0%bb%d0%bd%d0%b0-%d0%ba%d0%be%d0%bd%d1%84%d0%b5%d1%80%d0%b5/
http://sonk.org.mk/%d1%83%d1%87%d0%b5%d1%81%d1%82%d0%b2%d0%be-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%be%d0%bd%d0%ba-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%bf%d0%b5%d1%86%d0%b8%d1%98%d0%b0%d0%bb%d0%bd%d0%b0-%d0%ba%d0%be%d0%bd%d1%84%d0%b5%d1%80%d0%b5/


Текстот од обраќањето во целост, може да се види тука.

Повеќе детали во врска со Конференцијата може да се  прочита и
погледне на следниот линк.

http://sonk.org.mk/wp-content/uploads/2022/07/ETUCE-Конференција-обраќање-од-СОНК.pdf
https://www.csee-etuce.org/en/news/etuce/4914-european-educators-reaffirmed-their-commitment-to-enhance-the-status-of-the-teaching-profession-for-inclusive-peaceful-democratic-and-sustainable-societies

